



Economic Commission for Europe**Steering Committee on Trade Capacity and Standards****Working Party on Agricultural Quality Standards****Specialized Section on Standardization of Fresh Fruit and Vegetables****Sixty-ninth session**

Geneva, 9—11 June 2021

Item 13(b) of the provisional agenda

Revision of standards**Proposal by the delegation of Germany to amend the standard for watermelon *****Submitted by the secretariat**

The following proposals (highlighted) were submitted by the delegation of Germany for consideration by the Specialized Section.

This document is submitted according to ECE/CTCS/2019/10 section IV, ECE/CTCS/2019/2 Decision 2019-8.6, and A/75/6 (Sect.20) and supplementary information.

Under Section II. C. (ii) Class I:

- slight skin defects ~~due to rubbing or handling~~, of which the total area affected must not exceed one sixteenth of the surface of the fruit.

Under Section II. C. (iii) Class II:

- skin defects ~~due to rubbing or handling or to damage by pests or diseases~~, of which the total area affected must not exceed one eighth of the surface of the fruit

Motivation: The application of the minimum requirement "free from damage caused by pests affecting the flesh" allows damage affecting only the surface of the skin within the skin defects allowed in the respective classes. While Class II explicitly allows skin defects caused by pests or diseases, this type of skin defect is absent from the Class I description. We believe that the cause of skin defects should not be mentioned and therefore propose deletion.

Les propositions ci-après (surlignées) ont été soumises par la délégation allemande, pour examen par la Section spécialisée.

Le présent document est soumis conformément à la section IV du document ECE/CTCS/2019/10, à la décision 2019-8.6 figurant dans le document ECE/CTCS/2019/2,

* Submitted late due to secretariat resource constraints.

au document A/74/6 (Sect. 20) et au complément d'information sur les prévisions budgétaires.

Au point II. C. (ii) Catégorie I :

- De légers défauts de l'épiderme ~~due au frottement ou aux manipulations~~, sur une surface totale qui ne doit pas dépasser un seizième de la surface du fruit.

Au point II. - II. C. (iii) Catégorie II :

- Des défauts de l'épiderme ~~due au frottement ou aux manipulations, ou à des attaques de parasites ou des maladies~~, sur une surface totale qui ne doit pas dépasser un huitième de la surface du fruit;

Raisonnement: L'application de la caractéristique minimale « Exemptes d'attaques de parasites qui altèrent la chair; » permet des dommages qui n'affectent que la surface de l'épiderme dans le cadre des critères de catégorie. Alors que la catégorie II autorise expressément les défauts de l'épiderme causés par des parasites ou des maladies, ce type de défaut de l'épiderme est absent de la description de la catégorie I. Nous sommes d'avis que la cause des défauts de l'épiderme ne doit pas être mentionnée et proposons donc sa suppression.
